

Steering committee / Comité d'organisation

Tsiry ANDRIANAMPIARIVO



Tsiry Andrianampiarivo est maître de conférences à l'Université Grenoble Alpes, rattaché au Centre de Recherche en Economie de Grenoble (CREG). Il est co-directeur du master Economie du Développement dont il est responsable d'un parcours Economie Territoriale et Développement en Master 2 à la Faculté d'Economie de Grenoble. Socio-économiste du développement, ses travaux de recherche portent sur l'analyse des processus de développement aux Suds, entre autres les transformations rurales et agricoles en Afrique subsaharienne, ainsi que des mécanismes d'inégalités qui les accompagnent, à travers la perspective de la stratification sociale.

Tsiry Andrianampiarivo is an Associate Professor in economics at the University of Grenoble Alpes, attached to the Grenoble Economics Research Center (CREG). He is co-director of the Master's degree in « Development Economics », and responsible for the « Territorial Economics and Development » section of the Master 2 program at the Faculty of Economics of Grenoble. As a socio-economist of development, his research focuses on the analysis of development processes in the Souths, among others rural and agricultural transformations in sub-Saharan Africa, as well as the mechanisms of inequalities that accompany these changes, through the perspective of social stratification.

Céline BONNEFOND



Céline Bonnefond, Ph.D. in Economics, is an Associate Professor at the University Grenoble Alpes (France). She is a member of the Grenoble Centre for Economic Research (CREG) and teaches at the IUT of Valence. Her researches combine development economics and socioeconomics, with a particular focus on inequalities and social stratification. She published several articles on the structure and consumption practices of the middle classes, notably in *Social Science & Medicine* et *Post-Communist Economies*. She is also interested in the determinants of individual subjective well-being, as illustrated by a publication that won the Helen Potter Price awarding the best paper published in 2019 in the *Review of Social Economy*. Her work primarily focuses on the chinese economy, however she recently reoriented her research interests on MENA countries, in link with the emergence and decline of the tunisian middle classes. More generally, she studies the socio-economic impacts of the COVID-19 crisis on the social structure of developing countries. She is a member of the scientific committee of Association Tiers-Monde and is a regular reviewer for the journal *Mondes en Développement*.

Céline Bonnefond est Maître de Conférences en Sciences Economiques à l'Université Grenoble Alpes. Elle mène ses recherches au Centre de Recherche en Economie de Grenoble (CREG) et enseigne à l'IUT de Valence. Ses thématiques de recherche s'inscrivent dans le champ de l'économie du développement et de la socioéconomie, et tournent autour des questions d'inégalités et de stratification sociale. Elle a publié plusieurs articles sur la structure et les pratiques de consommation des classes moyennes, notamment dans *Social Science & Medicine* et *Post-Communist Economies*. Elle s'intéresse également aux déterminants du bien-être subjectif des individus en lien avec les inégalités, comme le montre une publication qui a remporté le Prix Helen Potter du meilleur article publié en 2019 dans la *Review of Social Economy*. Spécialiste de l'économie chinoise, elle a récemment réorienté ses recherches sur les pays MENA, avec un focus particulier sur l'émergence et le déclin des classes moyennes tunisiennes. Plus globalement, elle s'intéresse aux impacts économiques et sociaux de la crise post-COVID sur la structure sociale des pays en développement. Elle est membre du conseil scientifique de l'Association Tiers-Monde et évalue régulièrement des articles pour la revue *Mondes en Développement*.

Ababacar Sadikh CISSE



Ababacar Sadikh CISSE holds a Ph.D. in Economics from the University Grenoble Alpes (France) and is an associate researcher at the Grenoble Centre for Economics Research (CREG). His research themes fall within the field of development economics, with a specialization in analyzing migration issues through the lens of applied econometrics. He is also interested in the consequences of climate change and the determinants of subjective well-being related to international migration.

Ababacar Sadikh CISSE est Docteur en Sciences économiques de l'Université Grenoble Alpes (UGA) et chercheur associé au Centre de Recherche en Économie de Grenoble (CREG). Ses thématiques de recherches s'inscrivent dans le champ de l'économie du développement avec une spécialisation dans l'analyse des questions migratoires à travers le prisme de l'économétrie appliquée. Il s'intéresse également aux conséquences du changement climatique et aux déterminants du bien-être subjectif en lien avec les migrations internationales.

Gaëlle DESPIERRE CORPORON



Gaëlle DESPIERRE CORPORON holds a Ph.D. in Economics and is an Associate Professor at the University Grenoble Alpes (France). She is a member of the Grenoble Centre for Economic Research (CREG) and teaches at the IUT of Valence. Her research focuses on development economics and more particularly, on strategies to finance development. She is interested in South-South cooperation and in alternatives to traditional development financing (which operates mainly through official development assistance).

Gaëlle DESPIERRE CORPORON est titulaire d'un doctorat en économie et Maître de Conférences en Sciences Economiques à l'Université Grenoble Alpes (France). Elle est membre du Centre de Recherche en Economie de Grenoble (CREG) et enseigne à l'IUT de Valence. Ses recherches portent sur l'économie du développement et plus particulièrement sur les stratégies de financement du développement. Elle s'intéresse à la coopération Sud-Sud et aux alternatives au financement traditionnel du développement (qui s'opère principalement par le biais de l'aide publique au développement).

Adrien FAUDOT



Adrien Faudot is Associate Professor of Economics at the University of Grenoble (France). He is a member of the CREG (Centre de Recherche en Economie de Grenoble). His research focuses on international monetary economics, history of economic thought, and development economics.

Adrien Faudot est maître de conférences en économie à l'Université de Grenoble et membre du CREG (Centre de Recherche en Economie de Grenoble). Ses recherches portent sur l'économie monétaire internationale, l'histoire de la pensée économique, ainsi que sur les caractéristiques des économies tirées par la rente et les problèmes que ces économies rencontrent dans leur développement capitaliste.